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Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych vás přivítal u dalšího, 

tentokrát už letního vydání obecních novin. 
Alespoň v době uzávěrky tohoto čísla panuje 
už opravdu letní počasí a začíná nám připo-
mínat dlouho očekávanou dobu dovolených, 
rád bych vám už s předstihem popřál spoustu 
příjemně prožitých prázdninových dní, hodně 
zaslouženého odpočinku a načerpání mnoha 
potřebných sil do dalšího období. Protože ne 
všichni jste na internetu účastníky sociálních 
sítí a nejenom v Mysločovicích se objevily 
různé zprávy o dění v naší škole v souvislosti 
s přijímáním nových žáků do školního roku 
2019/2020, rád bych vás alespoň ve stručnosti 
seznámil s problémem, který se v letošním roce 
v souvislosti s naší školou už hodně vyhrotil.

Vyjádření Obce Mysločovice k současné situ-
aci ohledně školského obvodu základní školy 
Mysločovice

Jak většina z vás zajisté zaregistrovala, 
v posledních dnech proběhla poměrně velká 
medializace problému neuzavřených dohod 
o školských obvodech mezi okolními obcemi 
a Obcí Mysločovice spojená se zápisem do 
prvního ročníku naší základní školy, která byla 
v některých případech vyhrocena až do podá-
vání lživých a zavádějících informací, které 
pošpinily nejen Obec Mysločovice, ale i kon-
krétně ředitelku školy a starostu obce. Rád 
bych podal vysvětlení tohoto problému tak, 
jak to vidíme my, zástupci Obce Mysločovice.

Už během roku 2013 došlo k jednáním mezi 
obcemi Hostišová, Lechotice, Machová, Míš-
kovice, Sazovice a Mysločovice ohledně uza-
vření dohody o společném školském obvodu, 
na základě které Obec Mysločovice zajistila 
uvedeným obcím splnění zákonné povinnosti, 
cituji školský zákon, „zajistit podmínky pro 
plnění povinné školní docházky dětí s mís-
tem trvalého pobytu na jejím území“. Zároveň 
se dohodlo, že se budou všechny obce včet-

ně Mysločovic společně podílet na výdajích 
školských zařízení, což jsou v našem případě 
jídelna a družina, protože s výdaji na tato za-
řízení se v příspěvku od státu na žáky školy 
nepočítá. Financování uvedených zařízení je 
ale ošetřeno školským zákonem, kde se uvá-
dí, že výdaje školských zařízení sloužících 
základní škole v tomto školském obvodu za-
bezpečují dotčené obce poměrně podle počtu 
žáků s místem trvalého pobytu v jednotlivých 
obcích, nedojde-li mezi obcemi k jiné dohodě. 
Až do roku 2018 tento systém fungoval, Obec 
Mysločovice fakturovala skutečně vynaložené 
výdaje, obce společného obvodu se podílely 
na financování družiny a jídelny. V uvedeném 
roce 2018 ale právě okolní obce přišly s vyjá-
dřením podloženým právním stanoviskem, že 
jsou faktury vystavovány neoprávněně a pře-
stanou se podílet na provozu školských zaří-
zení a výdaje neuhradí. Došlo k dalším schůz-
kám, na kterých se dohodlo zpracování právní 
analýzy také Obcí Mysločovice. Zpracovaná 

analýza ale stanovisko obcí rozporovala. V té 
době stála proti sobě dvě právní tvrzení, názor 
Mysločovic proti názoru okolních obcí. Z po-
hledu zástupců obcí byla toto patová situace 
a jediný, kdo mohl rozhodnout, byl po společ-
né dohodě obcí soud. Z tohoto důvodu podala 
Obec Mysločovice žalobu na Obec Lechotice, 
ať tedy rozhodne soud, kdo má pravdu. Jenom 
pro upřesnění, proč zrovna na Lechotice. Ne-
byl v tom žádný konkrétní osobní úmysl, bylo 
to z důvodu, že kroměřížský soud prý není tak 
časově zaneprázdněný jako zlínský, řízení by 
mohlo proběhnout rychleji. Nabízet se v tom-
to případě mohly i Míškovice, ale žaloba byla 
podávána v době voleb do zastupitelstev obcí 
a v Míškovicích byl nově zvolený starosta, 
který nemohl znát všechny historické skuteč-
nosti nastalého problému.

Další razantní vývoj přišel v prosinci 2018, 
kdy všechny okolní obce vypověděly uzavře-
nou dohodu o školském obvodu se zdůvodně-
ním, že mají obavy, aby nebyly vystaveny fak-
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tury na další období, na které dle jejich názoru 
nemáme nárok, protože soud ještě nerozhodl. 
Navíc argumentovaly dalším tvrzením, že ve 
fakturách jsou položky, které tam ze zákona být 
nemají. Před vypovězením této dohody proběh-
la společná schůzka dotčených obcí, na kterou 
Mysločovice nebyly přizvány. Z tohoto důvo-
du byli ještě před dodáním výpovědi školské-
ho obvodu svoláni do základní školy zástupci 
těchto obcí a ředitelkou byla podána informace 
o všech možných rizicích, které z výpovědi do-
hody mohou vzejít. Zejména bylo zmíněno, že 
škola není povinna v případě nedostatku kapa-
city zajistit dětem mimo spádový obvod jejich 
umístění ve školní družině, popřípadě může 
být problém i s jejich přijetím do první třídy. 
Samozřejmě se toto týká dětí, jejichž obce ne-
mají svou vlastní školu a nezajistí si smluvně 
podmínky pro vzdělání jinde. Napsal jsem, že 
byla na schůzce podána informace. Toto asi ne-
vystihuje přesnou atmosféru schůzky, tady bylo 
paní ředitelkou apelováno na zdravý rozum, 
žádáno zvážení všech pro a proti i s ohledem 
na děti a jejich rodiče. Tato informace byla ze 
strany ředitelky školy podávána i před zastu-
piteli těchto obcí, kdy je jednotlivě navštěvo-
vala. I přesto obce dohodu o školském obvodu  
k 1. 1. 2019 vypověděly.

Už na posledním uvedeném setkání bylo do-
hodnuto, že obce předloží návrh dohody nové. 
Dohoda byla předložena, ovšem s takovými 
podmínkami, se kterými zastupitelé Obce My-
sločovice nemohli souhlasit. Proto po dohodě 
s pracovníky odboru školství Krajského úřadu 
Zlínského kraje byla navržena Obcí Mysločo-
vice další dohoda, se kterou pro změnu nesou-
hlasili zástupci obcí okolních. Tady bych rád 
podotkl, že předložené znění dohody nebylo 
nikterak sestavováno Obcí Mysločovice, ale 
bylo kompletně převzato z metodických strá-
nek www.zkola.cz, které podporuje Zlínský 
kraj. Navíc bylo konkrétně upřesněno odkazem 
na paragraf zákona, který striktně konkretizuje 
systém platby za školská zařízení, aby do bu-
doucna nedošlo znovu ke sporům o platnosti 
faktur. Další návrh dohody podala Obec Ma-
chová, zastupitelé Obce Mysločovice souhla-
sili s většinou navržených podmínek, pouze 
jednu odmítli. To byl bod, ve kterém se uvádí, 
že obce budou před schválením rozpočtu školy 
rozhodovat o konkrétních položkách školských 
zařízení. Toto bohužel není možné, protože roz-
počet školy je součástí rozpočtu obce a v pří-
padě nedohody ohledně konkrétních položek 
ve škole by mohlo dojít k ohrožení schválení 
samotného rozpočtu obce, a to bohužel nemů-
žeme ani připustit.

Mezitím nám bylo doručeno usnesení okres-
ního soudu o tom, že rozhodovat o sporu má 

Krajský úřad Zlínského kraje. Proti tomuto roz-
hodnutí se Obec Mysločovice odvolala z důvo-
du, že dohoda obcí původně zněla tak, ať roz-
hodne soud, ne Krajský úřad Zlínského kraje. 
Následně bylo vydáno také usnesení krajského 
soudu k podanému odvolání, tento rozhodl, že 
odvolání není důvodné, a tím potvrdil původní 
výrok, rozhodovat bude krajský úřad. Proti to-
muto je přípustné dovolání k Nejvyššímu sou-
du ČR, ale z důvodu malé pravděpodobnosti 
opačného výroku a dalšího prodlužování sporu 
zastupitelé Obce Mysločovice rozhodli, že do-
volání nepodáme.

Dostáváme se do doby vyhlášení zápisu do 
první třídy, kdy se už bohužel situace značně 
vyhrotila. Ředitelka školy stanovila po dohodě 
se zástupci odboru školství KÚ ZK kritéria pří-
jmu žáků do první třídy základní školy v My-
sločovicích. Z důvodu nedostatku prostorové 
kapacity, to znamená, že nám chybí další třída 
pro první ročník, jsou kritéria taková, že pro 
školní rok 2019/2020 bude otevřena jedna tří-
da, do které bude přijato 28 dětí, upřednostněny 
budou děti ze spádové oblasti, to je z Myslo-
čovic a z obcí, které mají uzavřenou dohodu 
o školském obvodu s Obcí Mysločovice. Zastu-
pitelé Mysločovic nesouhlasili na svých jedná-
ních s tím, že bude škole poskytnut příspěvek 
na zajištění provozu další první třídy, protože 
v současné době jsou předmětem soudního 
sporu faktury ve výši cca 744 000 Kč a Obec 
Mysločovice nehodlá investovat další finanční 
prostředky pro děti z obcí, které nejsou součástí 
školského obvodu. Na 17. 4. 2019 bylo řádně 
svoláno jednání zastupitelstva obce, které mělo 
řešit mimo jiné i problém školského obvodu. 
Na toto jednání dorazili také zástupci okolních 
obcí včetně rodičů budoucích prvňáků. Jednání 
bylo opět hodně vyhrocené, plné emocí a bohu-
žel i slovního osobního napadání. Zastupitelé 
Mysločovic dále požadovali uzavření dohody 
o školském obvodu, které je podmíněno úhra-
dou nezaplacených faktur. Samozřejmě by 
z úhrad těchto částek bylo v případě uzavření 
dohod investováno do přípravy další třídy prv-
ního ročníku. Nakonec došlo alespoň k něja-
kému kompromisu, Mysločovice ustoupily ze 
svého požadavku zaplacení obou faktur před 
podpisem dohody na zaplacení pouze jedné, za 
rok 2018. Okolní obce projevily také ústupek 
a souhlasily s platbou této faktury. Dále bylo 
navrženo nové znění dohody, kdy jsou platby 
řešeny paušálně. Tento návrh byl podán sta-
rostkou Hostišové s tím, že obce odsouhlasí 
uzavření obvodu a dále budeme v nejbližších 
dnech jednat o jednotlivých podmínkách do-
hody, např. o výši paušálu. Na tento návrh za-
stupitelé Mysločovic přistoupili a znění dohody 
schválili, stejně tak i Obec Hostišová na svém 

nejbližším jednání zastupitelstva. Ke schválení 
tohoto znění návrhu se vyjadřovali na svých za-
sedáních také zastupitelé dalších okolních obcí, 
bohužel odmítavě. Dne 24. 4. 2019 proběhl zá-
pis dětí do naší školy a dle stanovených kritérií 
bylo zřejmé, že budou přijaty děti ze stávajícího 
školského obvodu, tj. z Mysločovic a Hostišo-
vé, o dalších bude rozhodovat losování. V krité-
riích škola navíc upřednostnila přijetí těch žáků 
z nespádových obcí, kteří mají ve škole staršího 
sourozence. Protože, jak už jsem zmínil, zbýva-
jící obce Lechotice, Machová a Míškovice uza-
vření dohody neodsouhlasily, proběhlo za do-
hledu notářky 3. 5. 2019 losování. Podle počtu 
dětí, které se dostavily k zápisu, bylo zřejmé, že 
se do školy bohužel nedostanou ani všichni ti, 
kteří mají ve škole sourozence, a další už vůbec 
ne. Záměrně tady nezmiňuji Obec Sazovice, ta 
zajišťuje 1.–4. třídu ve své škole. Ten samý den 
proběhla opět bez našeho vědomí další schůz-
ka starostů Lechotic, Machové a Míškovic na 
Zlínském kraji, na základě které bylo konečně 
svoláno společné jednání i s Obcí Mysločovice 
a to proběhlo 7. 5. 2019. Na tomto jednání bylo 
dohodnuto, že Zlínský kraj bude dál spolupra-
covat ve společných jednáních a svou účastí 
zajistí „mediátora“ těchto schůzek. Dále bylo 
doporučeno obcím schválit jejich zastupitelstvy 
dohodu ve stejném znění, kterou už před 14 
dny schválila Hostišová, s tím, že bude o jejím 
upřesňování dále jednáno, tak jak bylo dohod-
nuto dříve. Tímto by se docílilo toho, že budou 
do školy v řádném termínu přijaty všechny děti, 
jejichž rodiče o to při zápisu projevili zájem. 
Zastupitelé slíbili předložení návrhu dohody 
svým zastupitelům, schválilo ji pouze Zastu-
pitelstvo Obce Machová, Lechotice opět ne-
schválily, Míškovice se nevyjádřily...

Ve středu 17. 5. 2019 proběhla za účasti ve-
doucího Odboru školství, mládeže a sportu 
Krajského úřadu Zlínského kraje PhDr. Sta-
nislava Minaříka plánovaná schůzka zástupců 
obcí k upravování podmínek dohody. Původně 
navržená částka 2 000 Kč na žáka byla zástupci 
okolních obcí rozporována, stejně jako někte-
ré položky, které byly v minulosti zahrnuty do 
výdajů školských zařízení. Mysločovice argu-
mentovaly tím, že si nemyslí, že by byly tyto 
položky neoprávněné. Zde se bavíme o tom, že 
obce přispívají na provoz školských zařízení, 
jak jsem uvedl i na začátku, která stát nehra-
dí. Dále ale Mysločovice přispívají nad rámec 
poskytnutých příspěvků v rámci rozpočtového 
určení daní, které „plynou za žáky školy“ a jsou 
určeny přímo pro zajištění výuky jako takové. 
V tomto případě jde z rozpočtu Obce Myslo-
čovice na každého žáka, nejen z Mysločovic, 
dalších cca 1 000 Kč ročně v průměru za po-
slední roky. Obec Machová nabízela dle jejich 
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předloženého rozpočtu příspěvek na školská 
zařízení ve výši 804 Kč na žáka, dle propočtů 
školy je třeba k zajištění základního provozu jí-
delny a družiny částka min. 500 000 Kč ročně. 
Nakonec jsme se sjednotili na částce 1 200 Kč 
na žáka za rok, pro Obec Sazovice se procen-
tuálně upravuje z toho důvodu, že jejich děti 
nevyužívají družinu. V průběhu jednání se vy-
jádřil i pan starosta Míškovic s příslibem svo-
lání jednání jejich zastupitelstva a schválením 
dohody, která bude následně řešena dodatky 
o dohodnuté výši paušálního příspěvku. Stejně 
tak reagovala i starostka Sazovic. V současné 
době jsou uzavřeny dohody se všemi okolními 
obcemi kromě Lechotic, ty s obcí Mysločovi-
ce školský obvod neuzavřeli a zřejmě jednají 
s jiným zřizovatelem základní školy, protože 
dle zákona někde školský obvod uzavřený mít 

musí. I přesto Mysločovice učinily vstřícný 
krok a děti z Lechotic, jejichž rodiče projevili 
zájem, byly přijaty do prvního ročníku v My-
sločovicích. Obec Lechotice na tyto prvňáky 
nebude v rámci školských zařízení přispívat, 
stejně tak nebude přispívat na zbývající školáky 
s trvalým pobytem v obci Lechotice, kteří jsou 
už z minulosti v naší škole přijatí a navštěvují 
ji. O náklady školských zařízení na tyto děti se 
podělí všechny obce stávajícího školského ob-
vodu ze svých paušálních plateb.

Celkem mě mrzí, že proběhlo několik schů-
zek, jak mezi samotnými zástupci okolních 
obcí, tak i schůzek přímo na Zlínském kraji, 
na které Mysločovice nebyly přizvány. Kdyby 
tomu tak nebylo, možná už mohlo dojít k doho-
dě dávno a mohli jsme být my i rodiče ušetřeni 
dle mého zbytečně nastalých problémů. Je mi 

líto, že se problém musel řešit takovým způso-
bem, kdy se dospělo až ke zveřejňování pomluv 
a lží na sociálních sítích. Toto určitě v žádném 
případě nepodpořilo ředitelku školy v řešení 
opravdu neobvyklé a složité situace, samozřej-
mě stejně tak vnímám tyto reakce jako nepod-
ložený útok na její a moji osobu.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem zúčast-
něným, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli 
na vyřešení uvedené situace, zejména paní ře-
ditelce naší školy, zástupcům Krajského úřadu 
Zlínského kraje a také všem zastupitelům obcí, 
u kterých snad zvítězil „zdravý rozum“. Dou-
fám, že tento rozum bude používán i při dalších 
společných jednáních.

Za Obec Mysločovice

Pavel Žák

Naše obec byla oceněna Zlínským krajem 
a společností EKO-KOM, a. s. jako nejlepší 
ve své kategorii v množství vytříděného odpa-
du v přepočtu na obyvatele ve Zlínském kraji. 
Zohledněny byly navíc například hustota sběr-
né sítě, množství nádob na tříděný odpad a fre-
kvence jejich vývozu nebo sběr kovových od-
padů. Velké poděkování patří všem občanům 
Mysločovic, kteří berou třídění odpadu vážně 
a dopomohli k tomuto úspěchu. Nemalou zá-
sluhu na tomto prvenství má i naše základní 
škola. Rád bych tímto ještě jednou poděkoval 
všem, kterým není naše životní prostředí lho-
stejné, a za obec mohu slíbit, že se i do bu-
doucna budeme snažit o rozšíření stávajících 
sběrných míst a zkvalitnění podmínek pro tří-
dění odpadu.

Pavel Žák, starosta obce

Malé zprávičky z Ječmínku
V tanečním roce 2018/2019 pracovalo – tan-

covalo celkem 30 tanečníků ve věku 5–22 let. 
Scházíme se většinou ve dvou časech. Mladší 
skupina od 16.30 hod v sále OÚ nad hasičskou 
zbrojnicí. Na ni navazuje skupina starších taneč-
níků, kteří tancují do 19.00 hod. Starší děvčata 
často s menší skupinou vypomáhají v některých 
náročnějších pásmech.

Během letošního roku jsme se zaměřili na ná-
cvik pásma Vítání jara v Mysločovicích. S tímto 
programem jsme vystoupili na soutěžní přehlíd-
ce DFS v Kroměříži a při hanáckém dni v Chro-
pyni.

Při besedě seniorů 16. března v Mysločo-
vicích jsme předvedli program Jaro v dědině 
a Ševcovské tance.

24. března jsme obešli dědinu s písničkou a ta-
nečky a přivítali jaro.

7. dubna proběhlo v dědině májkování, kte-
rého se zúčastnila i některá děvčata z Ječmínku.

14. dubna jsme pásmo Vítání jara předvedli 
při velikonočním jarmarku v Sazovicích.

18. května jsme přivítali do dědiny naše nové 
občany. Tentokrát vítání proběhlo v nově opra-
vené obřadní síni. A protože dětí bylo opravdu 
moc, vítali jsme celkem třikrát.

Poslední červnové zkoušky jsme věnovali 
opakování všeho, co jsme se za poslední půlrok 
naučili.

21. června zakončíme taneční rok v Sokolské 
zahradě tradičním opékáním špekáčků a poseze-
ním u ohně s rodiči a kamarády.

Chtěla bych tímto poděkovat všem rodičům, 
kteří nás v práci s dětmi podporují a pomáhají 
nám, a všem dětem za jejich práci v souboru 
a reprezentaci nejen Ječmínku, ale i celé naší 
dědinky.

Jana Budišová, vedoucí souboru
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Děti z DFS Ječmínek zvou nové kamarády!
Zveme všechny děti, které mají rády lidovou písničku a tancování, k zápisu do DFS Ječmínek.

Požadujeme:
    •  dovršený věk 5 let
    •  pravidelnost a zodpovědnost v docházce do zkoušek
    •  zájem o lidovou písničku, tanec a hry
    •  kamarádský přístup k dětem

Zápis proběhne v pátek 6. září v hasičské zbrojnici v Mysločovicích v době od 16.15 do 16.45 hod.

Školní zájezd do Londýna
V letošním školním roce se nám po delší 

době podařilo realizovat poznávací pobyt do 
hlavního města Velké Británie. Díky výrazné 
podpoře MRB Sazovice, spol. s r. o., ZEMET, 
spol. s r. o., ZEKO, s. r. o. a Spolku přátel ZŠ 
Mysločovice mohlo 40 žáků z 8. a 9. tříd na-

vštívit Londýn a jeho památky.
První den naší cesty, pondělí, jsme strávili 

v autobuse. Projeli jsme naší zemí, sousedním 
Německem a dále jsme pokračovali přes Ho-
landsko a Belgii do francouzského přístavu 
Calais. Zde jsme se po přísných celních pro-

hlídkách nalodili na trajekt směr Dover, odkud 
jsme v brzkých ranních hodinách odjížděli do 
vytouženého Londýna.

Navzdory únavné cestě jsme se druhý den 
naší výpravy vrhli do víru osmimilionového 
velkoměsta. Naše první kroky vedly do Green- 

wich k nultému poledníku a do Královské ob-
servatoře. Přes rozlehlý park jsme poté přišli 
k Národnímu námořnímu muzeu. Odtud jsme 
se nadzemní dráhou přemístili k další památ-
ce, hradu Tower. Před návštěvou známého 
hradu jsme ochutnali tradiční Fish & Chips. 
Během prohlídky jsme zhlédli mimo jiné ko-
runovační klenoty královské rodiny. Zároveň 
jsme však z hradeb nedočkavě vyhlíželi Tower 
Bridge. Procházka po něm byla plná nostalgie 
starých anglických filmů. A tato nálada nám 
vydržela také u válečné lodě HMS Belfast  
a St Paul´s Cathedral, v níž měli v roce 1981 
svatbu princ Charles a lady Diana. Úterý jsme 
zakončili rozdělením naší velké skupiny do 
jednotlivých rodin, v nichž jsme byli ubytovaní.

Středeční slunečný den jsme zahájili u Lon-
don Eye. Ještě před projížďkou na nejvyšším 

kole Evropy jsme zhlédli krátkou 4D upoutáv-
ku na známé „oko“. Výhled ze samotné atrak-
ce byl ohromující stejně jako nekonečná roz-
loha města a jeho památky, které nás tento den 
čekaly. Pěšky i metrem jsme stihli během dne 
navštívit muzea v Kensingtonu, procházku 
kolem Big Benu, budovy parlamentu a West-
minster Abbey (gotický kostel) a dále přes 
Hyde Park na Oxford Street. Zde jsme využili 
možnost nákupů. S plnými taškami a prázdný-
mi žaludky jsme se večer rozcházeli do našich 
rodin.

Čtvrteční den nás čekaly dlouhé pěší trasy, 
při kterých jsme si prohlédli Buckingham Pa-
lace, Trafalgar Square s Národní galerií a Čín-
skou čtvrť. K autobusu jsme se vrátili lodí po 
Temži. Během plavby jsme se pohledem roz-
loučili se všemi navštívenými památkami, ne-

Tower Bridge Greenwich

Čínská čtvrť
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Poděkování za školní výlet

Třeba cyklostezka až ke škole

boť se blížil závěr našeho londýnského pozná-
vání. U O2 arény jsme utratili poslední libry, 
snědli jsme teplé párky, které nám připravili 
ochotní řidiči autobusu, a spokojeni, unaveni 
jsme ve večerních hodinách vyrazili na cestu 
domů.

Na trajektu jsme potkali německé vrstevní-
ky, kteří rovněž se svou školou navštívili Lon-
dýn. Potěšilo nás, že jsme mohli využít i zna-
losti němčiny, byť zatím skromné.

Cesta domů ubíhala docela rychle. Snad to 

bylo tím, že ji mnozí z nás prospali. Není divu. 
Slečna průvodkyně nám při rozloučení řekla, 
že během tří dnů jsme nachodili přes třicet ki-
lometrů! A to si zasloužilo potlesk.

Alespoň na dálku bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří se starali o naše pohodlí a organi-
zaci zájezdu. Je to především tým pracovníků 
ZŠ Mysločovice v čele s paní učitelkou Zu-
zanou Hutlovou, dále pak skvělá průvodkyně 
Petra Bilíčková, trpěliví řidiči, rodiče a v ne-
poslední řadě výše jmenovaní dárci.

Žáci 8. a 9. třídy, L. Kračinová
Pohled z London Eye

Kurovický lom… ...a hrad

Svůj poslední školní výlet jsme prožili pod 
stanem v Kurovickém lomu. Ve zdejší přírod-
ní památce se o nás pečlivě staral pan Martin 
Zelina se svou rodinou, který nám připravil 

nejen místo pro stanování, ohniště, hygienic-
ké zázemí, ale také občerstvení a dovoz/od-
voz stanů. Dokonce pro nás zařídil prohlídku 
kurovického hradu, kde nám ochotně ukázali 

celou památku a poskytli nám v horkém dni 
občerstvení. Všem výše zmíněným děkujeme. 
Velmi si vážíme jejich energie a času, který 
nám zdarma věnovali.

Deváťáci, M. Mrázková, L. Kračinová

Pokud máte doma školní dítě, které navště-
vuje místní základní školu, nemusí jít nutně 
o budoucího prvňáčka, jistě jste nepřeslechli 
facebookovou slovní bitvu, jež proběhla mezi 
rodiči a zastupiteli zainteresovaných obcí. 
Pokud se o problém zajímáte, případně máte 
doma budoucího prvňáčka, snad jste se někte-
ré z debat, které se prohnaly zasedáními zastu-
pitelstev, i zúčastnili. Názory na problematiku 
se různí, ani odborníci nejsou s to říci jasně, 
jak by to vlastně mělo být správně. Mezi lidmi 
koluje mnoho domněnek a myšlenek předpo-
jatých i objektivních.

To, že dva lidé mají dva různé názory na 
tutéž věc, je vcelku normální. Co je ale nepří-

jemné zjištění, které se v této situaci ukázalo 
zřetelně, je neschopnost dnešních debatérů 
přes sociální sítě vést kultivovaný dialog (dob-
ře, hádku).

Zavedu vás na jedno setkání, kde se mluvilo 
o školském obvodu. Poznáte, kdo byl z Mys-
ločovic, kdo z Machové a kdo z Lechotic?

1. účastník: „Řekněme, že se tedy neshod-
neme na tom, jestli ta částka je, nebo není 
správně vyčíslená.“

2. účastník: „Neshodneme, na čem se ale 
shodneme, je, že chceme, aby naše škola byla 
dobře hmotně zajištěná a aby se do ní děti těši-
ly. A taky aby učitelé byli v klidu.“

3. účastník: „Standard jde pořád nahoru... 

S pastelkami si děti ve družině už nevystačí.“
4. účastník: „Existují týmy odborníků, které 

chrlí rady pro rodiče o tom, jak nejlépe zajistit 
vzdělání a výchovu pro jejich dítě. Montesso-
ri, sportovky, jazykovky...“

2. účastník: „Myslím, že to souvisí i s tím 
nevytrhávat dítě z prostředí, ve kterém vyrůs-
tá. Jak chcete vychovat někoho se vztahem 
k místu, kde bydlí, kde žije, nebo třeba ke 
vztahu k vlasti? No nejlépe tak, že ho nebu-
dete vozit jinam, budete to tu sami mít rádi, 
budete pěstovat přátelství se sousedy.“

1. účastník: „Jasně, jezdit s dětmi na výlety 
po Česku místo k moři.“

2. účastník: „Myšleno spíš místní školka, 
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místní škola, kamarádi z vesnice nebo ulice, 
sousedi a tak.“

4. účastník: „Přemýšlením o tom, kam dám 
dítě do školky nebo do školy, jestli do místní, 
tedy spádové, nebo jiné, si rodiče jenom kom-
plikují život, už tak jsou náročné třeba při více 
dětech všechny ty přesuny a všechno to do-
jíždění. Rodičovství je nejnáročnější profese, 

proč si ji tedy ještě komplikovat.“
3. účastník: „Jde ale snad o to, aby ta místní 

byla ta nejlepší… Víte, co myslím: fajn uči-
telé, moderní vybavení, kroužky, hřiště, třeba 
cyklostezka až ke škole…“

A tak dále.
Tato debata byla o tom, co je pro (nejen) děti 

dobré, a vedli ji:

    a) rodiče a zastupitelé
    b) starostové a zastupitelé
    c) maminky v Klubu maminek
(c je správně, jako vždy, vždyť koho jiného 

dnes zajímá, co je pro děti dobré?)
Za Klub maminek

Jana Jurášková

Dokonale otrávený den

Zpráva o činnosti JSDHO Mysločovice

Vážení spoluobčané, letní období je časem, 
kdy skoro všichni užívají slunce, relaxují na 
svých dvorcích, odpočívají nebo se o teplých 
večerech scházejí k přátelskému posezení. 
Není nad to, když si za příjemné teploty člověk 
udělá hezký den, ať už výletem, procházkou, 
sportem nebo odpočinkem. Každý hledá, co je 
mu příjemné. Nastává čas dovolených a rela-
xace, kterou si všichni v létě určitě zaslouží. 
Toto období s sebou samozřejmě může přinést 
i nemalé komplikace jako třeba přehřátí orga-
nizmu, nevolnost z horka atd. Stín a chládek 
domova pak vždy přijde vhod, ale zavřená 
okna v letním pařáku určitě nikdo mít nedo-
káže. Horké večery bez otevřených oken jsou 
zárukou ne zrovna příjemného usínání nebo ne 
zrovna příjemné relaxace v domě. A tímto se 
pomalu dostávám k tomu, co někdy bohužel 
i v naší obci dokáže „otrávit dokonalý den“.

Není to tak dávno, co se za příjemného 
podvečera do otevřených oken domů vkradl 
dotěrný a otravný kouř ze spalin suché trávy 
nebo kdoví jakého hnusu. V domech někte-
rých spoluobčanů tak vznikl ukázkový pří-
klad toho, jak se může krásný den proměnit 
v otravné peklo, ze kterého neutečete nikam. 
Protože zkrátka ten zápach je všude – doma, 

na dvorku, venku… Prostě všude. Co je pro 
někoho nepochopitelné, pro druhého může být 
normální a žádný problém. Chápu, že někdy 
neporučíme náhlé změně počasí, ale prosím, 
respektujme se navzájem! Pálení trávy je ne-
jen nebezpečné, ale hlavně za špatného směru 
větru opravdu otravné. V naší obci je místo, 
kam lze tento odpad vyvážet, nemusíme si 
tímto zapáchajícím způsobem znepříjemňovat 
naše žití u nás v Mysločovicích. Když pominu 
bouřlivé reakce spoluobčanů, opravdu nikdo 
nestojí v létě o zápach spalin, zavřená okna 
a zakouřené domovy. Není to tak dávno, kdy 
jsme v naší obci odmítali vybudování bioply-
nové stanice. Možný zápach byl jeden z hlav-
ních důvodů pro nesouhlas s vybudováním! 
Na tohle si vždy vzpomenu a zakroutím hla-
vou, když od Machové z kopce vidím v obci 
tento smradlavý nešvar v podobě pálení suché 
trávy, nebo i v zimě co se valí za hrůzu z ně-
kterých komínů! Tenkrát jsme bojovali za čisté 
Mysločovice bez zápachu, copak nyní už jsme 
zapomněli? Nedělejme si tu vlastní „bioplyn-
ku“ a hlavně – respektujme se navzájem.

Je léto, čas odpočinku a dobré nálady. 
Nekažme si prosím tuto dobu a neotravuj-
me si navzájem naše soužití. Naše Myslo-

čovice za to přece stojí, vzájemný respekt 
je zárukou klidného žití v naší krásné obci.  
Za Mysločovice

Václav Utinek

Jarní měsíce pro nás vždy znamenají hlav-
ně odbornou přípravu. Takže ani letošní rok 
pro nás nebyl výjimkou. Poslední březnový 
víkend jsme absolvovali dvoudenní kurz na 
dýchací techniku. Nejprve ve výcvikovém 
polygonu ve Valašských Kloboukách a ná-
sledující den na stanici HZS ve Zlíně. Naučili 
jsme se používat a obsluhovat dýchací přistroj, 
pohybovat se v neznámém prostředí, orienta-
ci a vyhledávání osob a způsoby hašení. Kurz 
byl zakončen písemnou zkouškou.

V březnu jsme na žádost starosty obce 
a pana Běhuly provedli velkou prolívku lesí-
ka pod hřbitovem z důvodu sucha a ochrany 
před kůrovcem. Při této akci jsme přečerpali 
asi 100 kubíků vody z potoka. Opět se skvěle 

osvědčilo naše zásahové vozidlo IFA AS16.
Dne 22. května byla jednotka povolána 

operačním střediskem na technickou pomoc. 
Jednalo se o odstranění bahna zapříčiněného 
silným deštěm v zatáčce u Zemetu směr Le-
chotice. Jednotka vyrazila v počtu 1+3 a po 
očistě komunikace se vrátila zpět na zbroj-
nici. Další výjezd na sebe nenechal dlouho 
čekat. 28. května byla opět jednotka vyslána 
směr Lechotice. Tentokrát došlo kvůli silným 
dešťům k ucpání propustku pod komunikací. 
Zásah to byl náročný, protože jsme museli 
propustkem prolézat a proudem vody bahno 
rozbíjet a odstraňovat. Po několika hodinách 
jsme se v pořádku vrátili na zbrojnici. Klukům 

děkuji za jejich nasazení při tomto zásahu.
Dne 21. června ve večerních hodinách se ro-

zezněly sirény opět. Jednalo se však o taktic-
ké cvičení našeho okrsku v Rackové. Cvičení 
spočívalo v dálkové dopravě vody a zúčastni-
lo se ho pět jednotek z našeho okolí.

Po náročných zásazích nás potrápilo naše 
zásahové vozidlo IFA AS16. Přestala startovat 
vlivem špatného startéru a cívky. Chci velice 
poděkovat za přístup našeho strojníka Petra 
Stokláska, který opravě auta obětoval několik 
hodin a večerů a auto zprovoznil. Vozidlo má 
už svá léta a hlavně díky Petrovi stále skvěle 
slouží.

Přeji vám krásné léto a příjemné dovolené.
Libor Utinek, vedoucí jednotky
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A co jinak u hasičů?

Za letním dobrodružstvím

Dobrý den, i my hasiči přejeme všem hezký 
příchod léta. A co se u nás stalo do dnešních 
dnů? Koncem března jsme pořádali tradiční 
dětský karneval. Dětí bylo letos kolem padesá-
ti, jelikož bylo hezké slunné počasí. I tak bylo 
opět několik princezen, klaun, piráti a moc ji-
ných hezkých masek.

V květnu jsme slavili obecní svátek sv. Jana 
Nepomuckého. Jako každoročně jsme se po 

mši v kostele vypravili průvodem ke kapli to-
hoto světce za vesnicí. Potom jsme se vydali 
zpět na zbrojnici na malé posezení.

Do prázdnin nás ještě čeká pouť Svaté Tro-
jice a to 16. června a od 20. června výlet do 
Jeseníků.

Ještě bych chtěla apelovat na rodiče nebo 
třeba jejich známé. Ráda bych touto cestou 
poprosila, jestli by nevěděli o někom, kdo by 

se ujal trénování našich dětí. V požárním úto-
ku již zaznamenaly dobré výsledky a je škoda, 
že se nepokračuje dál. Vím, že je to činnost na 
úkor vašeho volného času, ale úspěch dětí to 
určitě vyváží.

To je do prázdnin vše od hasičů. Dětem 
skvělé vysvědčení a ještě lepší prázdniny. 
Všem ostatním pohodu a krásné léto.

Žaneta Holíková, starostka SDH

Na konci července se uskuteční již třetí roč-
ník letního křesťanského tábora, který pořádá 
farnost Mysločovice. Spolu s dětmi zakotví 
tým vedoucích v malebné pooderské vísce 
Klokočov. Je až s podivem, že se nám podařilo 
najít vhodnou táborovou základnu, neboť naše 
kapacitní nároky rozhodně nejsou malé. Stej-
ně jako s blížícím se létem stoupá hladina rtuti 
v teploměru totiž každý rok stoupá i kapacita 
našeho tábora. Letos se vyšplhala až k tropic-
ké osmačtyřicítce.

Myslím, že jsme si pro dětský tábor nemoh-
li vybrat lepší destinaci. Cesta z otrokovické-
ho nádraží sice potrvá o něco déle, než jsme 
zvyklí, ale určitě to bude stát za to. Podhorská 
vesnice, která se rozprostírá jen pár set met-
rů za hranicí vojenského újezdu Libavá nad 
údolím řeky Odry, nabízí spoustu příležitostí 
k nevšednímu programu, který vedoucí plánu-
jí po celý rok. Kromě toho, že je celá vesnice 
obklopena krásnými smíšenými lesy, které 
budeme jistě často navštěvovat, nabízí se na 
celou krajinu unikátní pohled z poutního mís-
ta Mariastein. Nedaleko je také vodní nádrž 

Kružberk a nejspíše se podíváme i do útrob 
zříceniny hradu Vikštejn.

Kromě okouzlující krajiny se na děti těší 
i tým vedoucích, který se od minulého roku 
trochu obměnil. „Máme skvělý kolektiv, do 
kterého jsme přibrali naše odrostlé táborové 
děti, a moc se těšíme, jak to celé v létě do-
padne,“ říká k tomu hlavní vedoucí Lucka 
Hejníková. Vzhledem k širokému záběru spe-
cializace vedoucích budou mít děti možnost si 
vyzkoušet nepřeberné množství sportovních, 
dovednostních, vědomostních, strategických, 
ale i třeba uměleckých aktivit.

Letos se tábor ponese v duchu starořeckých 
legend. Odcestuje s námi totiž i mladý hrdina 
Percy Jackson, který se ocitl v nemilosti Olym-
panů, a děti mu budou muset z jeho svízelné 
situace pomoci. Během týdne zažijí nevšed-
ní dobrodružství při boji o vlajku, antických 
olympijských hrách, své fyzické schopnosti 
otestují při bungee-runningu a samozřejmě 
nebude chybět ani stezka odvahy a zdaleka 
nejoblíbenější táborová aktivita – hra Jugger. 
Možná je potká velké štěstí a vyhrají i jackpot 

v casinu, nebo se dostanou až na samotnou 
horu Olymp.

Staří Řekové však dbali na to, aby bylo pe-
čováno nejen o jejich tělo, ale i o jejich du-
cha. Stejně tak tomu bude v našem případě. 
Duchovní program zajišťují hlavně P. Michal 
Šálek a Monča Frgalová. Bude probíhat po-
dobně jako loni, kdy se děti pomocí různých 
aktivit dozvěděly o ctnostech, prožily večerní 
mši svatou při svíčkách, křížovou cestu panto-
mimou a spoustu dalšího.

Pokud uvažujete, že byste nám v příštím 
roce svěřili svou ratolest i vy, tak není na mís-
tě otálet. V letošním roce byla kapacita takřka 
zaplněná dva týdny od zahájení registrace, 
tedy už na začátku března.

Na závěr bychom rádi poděkovali všem 
sponzorům, ať už se jedná o okolní obce, fir-
my či soukromé dárce. Bez jejich pomoci by 
se tábor nemohl uskutečnit a my si jejich fi-
nanční i materiální podpory velmi vážíme.

Na všechny se těšíme 21. července!

Daniel Kolář
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Cyklistická expedice Libavá
První květnový sváteční den byl opět příle-

žitostí pro každoroční sportovní cykloturistic-
kou akci TJ Sokol Mysločovice, při které bylo 
mimo sportovního vyžití možno poznat i krá-
sy naší přírody. Na prvního máje se každý rok 
otevírají pro veřejnost celoročně nepřístupné 
prostory vojenského újezdu Libavá a místní 
složky tam organizují cykloturistickou a turi-
stickou akci Bílý kámen, kdy se mohou lidé 
dostat do jinak nepřístupných míst Oderských 
vrchů. Tato organizovaná akce se stala cílem 

i naší malé skupiny čtyř cykloturistů.
Již 30. dubna v odpoledních hodinách vyjíž-

díme na první etapu naší expedice z Mysločo-
vic přes Holešov, Dřevohostice do Hranic na 
Moravě. Zde vpodvečer nacházíme přechod-
ný domov v příjemném kempu, kde máme 
zamluvenou útulnou chatu s kompletním vy-
bavením. Zvuky hudby, které k nám doléhají 
z města, nás vybídnou k prohlídce historické-
ho jádra města, v jehož blízkosti se nachází 
areál letního kina, odkud se hudba ozývá. Milé 

překvapení nás čeká už v tomto areálu. Filipo-
jakubská noc, čili pálení čarodějnic, byla akcí, 
která se konala pod záštitou města Hranice na 
Moravě a pivovaru Přerov, a my jsme si moh-
li poslechnout mimo jiné i vystoupení známé 
slovenské kapely Metalinda.

Ráno však již vyrážíme směrem našeho 
hlavního cíle. Překrásnou cyklostezkou okolo 
řeky Bečvy – přes město Lipník nad Bečvou 
vyjíždíme do kopců Oderských vrchů. Překo-
náváme větší výškový rozdíl a dostáváme se 

na zvlněnou planinu s vyhraněným vojenským 
územím. Zajímavostí tohoto území o rozloze 
přes 200 km2 je, že do roku 1945 bylo obýváno 
povětšinou německým obyvatelstvem, jež po 
válce bylo nahrazeno českými obyvateli – aby 
i tito museli po zřízení vojenského prostoru  
v roce 1947 území opustit.

Prvním naším cílem byl pramen řeky Odry, 
kde se potkáváme s mnoha pěšími turisty 
i s kolegy na kolech. Voda v místě pramenu je 
i přes suché počasí prakticky všude pod noha-
ma a z blátivého podloží se dostáváme až po 
ujetí dostatečné vzdálenosti od pramene. Při 
prohlídce jinak nepřístupných prostor oblasti 
projíždíme lesními hvozdy, loukami a překva-
puje nás, že území, které zrovna projíždíme, 
není nijak poškozeno těžkou armádní techni-

kou, a naopak území poškozené kůrovcovou 
kalamitou je vzorně vysázeno velkým množ-
stvím nových smíšených stromů. Velmi zají-
mavá byla návštěva bývalé vesnice Varhošť. 
Tato zaniklá vesnice musela ustoupit požadav-
kům armády a pomalu se úplně vytratila. Po 
vyznačené trase shledáváme na nástěnných ta-
bulích vyvěšené fotografie z míst, kde stávaly 
kostel, hospoda, hospodářství, a v bujaré jarní 
zeleni vidíme jen zbytky jejich zdiva, mos-
tů a opěrných zdí. Další kilometry cesty nás 
vedou krásnou přírodou a posléze vjíždíme 
do městečka Potštát, které je vstupní branou 
do vojenského prostoru. Historické náměstí 
tohoto městečka je poslední zastávkou naší 
cesty ve vojenském újezdu. Z městečka Pot-
štát pak absolvujeme asi 12 km dlouhý sjezd 

po asfaltové cestě, kdy se krásným lesním 
porostem dostáváme do původní nadmořské 
výšky v okolí řeky Bečvy a v samotném kem-
pu v Hranicích na Moravě doplňujeme kalorie 
v místním restauračním zařízení.

Následný den nám opět přeje počasí. Do-
provodné vozidlo nám odváží příruční zava-
zadla a my si po ránu tentokráte pěšky jdeme 
prohlédnout nedalekou Hranickou propast, jež 
je nejhlubší zatopenou propastí ve střední Ev-
ropě. Tato úchvatná přírodní anomálie dostala 
v uplynulém roce nový kabát v podobě nového 
zábradlí okolo propasti, nového můstku nad 
propastí a nové informační tabule, která za-
znamenává poslední poznatky z potápěčských 
průzkumů. Tato lokalita doplněná o naučnou 
stezku, vyhlídku a zříceninu bývalého hradu 
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Cyklopark Mysločovice jede!

určitě stojí za návštěvu. Posléze navštěvujeme 
i nedaleké lázně Teplice nad Bečvou a před 
polednem se vydáváme na zpáteční cestu 
k domovu. Opět projíždíme cyklostezku okolo 
Bečvy a naší další zastávkou je monumentální 
hrad Helfštýn. V okolí hradu se právě připra-
vuje velká cyklistická akce, která má následu-
jící víkend přivítat stovky závodníků horských 

kol. To však my rozhodně nejsme – prohléd-
neme si samotný hrad, jeho okolí s lanovým 
centrem a vyjíždíme směrem Mysločovice. 
Kratičký oddech si dopřáváme v Dřevohosti-
cích. Poslední zastávkou je Racková s občer-
stvením v hospůdce U Karla, kde se již potká-
váme s nám známými kamarády. Po téměř 190 
ujetých kilometrech naše cykloputování končí 

v místě Sokolské zahrady, odkud jsme před 
dvěma dny vyjížděli. Jsme opět plni informací 
a zážitků z absolvované cesty, něco jsme udě-
lali pro svou kondici a zdraví a prožili jsme tři 
krásné dny v jarem probuzené přírodě.

Zdeněk Gazdoš

Dalším rokem je terénní stezka pro cyklisty 
(jednosměrný singltrek) dál hojně využívána 
a je stále oblíbeným okruhem pro zábavu na 
dvou kolech. Pravidelně zde již trénují některé 
dětské cyklo oddíly z okolí, stezka je denně 
využívána bikery, kteří buď okolo jen projíž-
dějí, nebo k nám cíleně přijíždějí. Cyklopark 
Mysločovice se za roky svého provozu stal 
známým v širokém okolí. Není určitě nijak 
velký a nemůže konkurovat komerčním či 
větším střediskům pro cyklisty, má však svoje 
kouzlo díky historii jeho vybudování a má pří-
mo ideální parametry pro menší cyklisty a jiné 
sportovní vyžití. Můžeme se zde potkávat ne-
jenom s bikery, ale i s běžci a lidmi na pro-
cházce. Samozřejmostí je také údržba, která je 
někdy kvůli počasí a mojí pracovní vytíženos-
ti trochu obtížná. Snažím se však stezku a její 
okolí stále udržovat v bezpečném stavu, kont-

rolovat případné poškození, přírodní překážky 
a držet ji stále bezpečnou a atraktivní. Rychle 
rostoucí trávu sice sám trochu hůře zvládám 
redukovat, ale stále to ještě jde a stezka je tak 
v dobré kondici. V letních měsících je zde 
dokonalý klid a chládek, je to výborné místo 
k procházce. S tolerancí a respektem k cyk-
listům tak stezka dalším rokem bez problémů 
funguje a je oblíbená u sportovců a mládeže. 
Pravidelně je toto místo využíváno ke sportov-
ním činnostem naší základní školy, koncem 
léta je zde místními nadšenci pořádáno herní 
odpoledne pro děti atd. A o to jde – vytvářet 
podmínky pro aktivní a zábavný život v naší 
obci! Děkuji i vám milí spoluobčané, že toto 
místo není nijak ničeno a devastováno. Přeji 
vám příjemné léto a spoustu šťastných kilo-
metrů na vašich jízdních kolech.

Václav Utinek
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